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Vanhusneuvoston kokous  
 

Aika:  Maanantai 19.8.2024 klo 13-15 

 

Paikka:  Kulttuuri- ja kirjastotalo Virta, Pajatilat (1. krs.) 

 

Läsnä:  Mervi Veijola pj. 

Ilkka Kotiranta vpj. 
Anneli Toikka, jäsen  
Eero KH Lämsä, jäsen  
Hans Lönnqvist, jäsen  
Tuula Jokinen, jäsen 
Tarja Pukuri, jäsen 
Pirkko Peura, jäsen 
Seija Vuorinen, jäsen 
Kaarina Kuisma, jäsen 
Rauno Mörö, jäsen 
Hannele Koivisto, jäsen 
Riikka Piitulainen, siht. 

 

Vieraana: Saara Vesikansa, kulttuurikoordinaattori 

 

 

1. KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.01 

 

2. LAILLISUUDEN JA PÄÄTÖSVALTAISUUDEN TOTEAMINEN 

Kokouksen asialista on toimitettu kaikille vanhusneuvoston jäsenille viikkoa 

ennen kokousta. Puheenjohtaja on esittänyt kutsun kokoukseen 12.8.2024 ja 

koska vanhusneuvoston kokoonpanosta paikalla on enemmistö, kokousta 

voidaan pitää päätösvaltaisena. 

 

3. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 

Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
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4. VANHUSTENVIIKON SUUNNITTELU 

Vanhustenviikko järjestetään 6.-13.10.2024 teemalla Hyvä arki, hyvä mieli. 

Mukana vanhusneuvoston kokouksessa oli kaupungin kulttuuripalveluista 

kulttuurikoordinaattori Saara Vesikansa. Vanhusneuvosto kävi Saaran johdolla 

läpi viime vuoden vanhustenviikosta saadun palautteen. 

 

Vanhustenviikon järjestämisessä täytyy huomioida, että kaupungin tilanne on 

muuttunut viime vuoden jälkeen. Viikon koordinaatioon ei kaupungin puolesta 

ole mahdollista tarjota aiempien vuosien määrää henkilöstöresurssia ja 

käytännön järjestelyissä tulee ottaa myös huomioon vahtimestaripalveluiden 

tämänhetkinen määrä. Lisäksi viikon toteuttamista rajaa Souranderintiellä 

oleva remotti, jonka vuoksi Kerhola ei tällä hetkellä ole realistinen ikäihmisille 

suunnatun tapahtuman järjestämispaikka.  

 

Vanhustenviikon pääjuhlan ohjelman järjestämisvuorossa ovat tänä vuonna 

Nokian Seniorit. Vanhusneuvoston käymän yhteisen keskustelun perusteella 

tämän vuoden ohjelma noudattaa paljolti aiempien vuosien sisältöä. 

Merkittävämpää jatkosuunnittelua tarvitaan vielä kirjasto- ja kultturitalo 

Virrassa tapahtuvan tiistain 8.10. tapahtumapäivän sekä keskiviikon 

vanhustenjuhlan suhteen. Saara Vesikansa kutsuu vanhusneuvoston jäseniä 

mukaan 26.8. yhteiseen suunnittelupalaveriin, jossa jatketaan tiistain 

tapahtuman sisällön suunnittelua. Nokian Seniorit puolestaan ottavat vastuun 

keskiviikon juhlan suunnittelusta ja kutsuvat sen suunnitteluun mukaan muita 

jäseniä. Toiveena on, että juhla voisi olla Nokia-salissa. Kokouksen jälkeen 

varmistui, että sali on vapaana ja se on nyt varattu juhlalle. 

 

Saara vastaa kaupungin puolesta viikon yhteen koostamisesta sekä 

viestinnästä.  Saara ja Riikka lisäksi ovat yhteydessä Nokian lähitoriin ja 

selvittävät millaista ohjelmaa Pirhassa ollaan viikolle järjestämässä. Tavoitteena 

on, että ohjelmat saataisiin koostettua yhteen ja että niissä ei olisi 

ajankohdallisesti päällekkäisyyttä. 
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5. ILOA JA ELOA IKÄIHMISILLE -TAPAHTUMAN PALAUTEKESKUSTELU 

Vanhusneuvosto kävi läpi Iloa ja eloa tapahtumasta saadun palautteen sekä 

kehittämisehdotukset. Tilaisuudesta saatiin paljon positiivista palautetta. 

Tapahtumassa oli kävijöitä huomattavasti odotettua enemmän eli noin 220. 

Keskeinen esiin nostettu ajatus palautteessa oli, että tarvetta vastaavanlaisille 

tapahtumille on myös jatkossa. 

 

Tapahtuman aiheet ja esiintyjät koettiin sopiviksi ja koska tapahtuma oli 

vanhusneuvoston yhteinen niin se ei profiloitunut mihinkään yksittäiseen 

eläkeläisjärjestöön. Palautteen perusteellä tämän vuoksi tilaisuus oli helposti 

lähestyttävä. Viestinnän avulla onnistuttiin tavoittamaan paljon asukkaita ja 

viime hetkellä Nokian uutisen kanteen tullut mainos osana Nokian 1. apteekin 

mainosta nosti tapahtuman esiin. Ennakoitua suuremmasta kävijämäärästä 

huolimatta tapahtuman kahvitus onnistui erinomaisesti talkoovoimin. 

 

 

6. KADUNVARSIEN PENKIT NOKIALLA 

Vanhusneuvosto on kevään ja kesän aikana kiinnittänyt huomiota katujen 

varsilla olevien penkkien sijoittumiseen. Neuvosto nosti esiin, että kunnissa 

kuten Sastamalassa penkkejä on kehitetty siten että niihin on lisätty ostettavaa 

mainostilaa. Nokialla olisi tärkeää kartoittaa mahdollisia tapoja, joiden avulla 

voitaisiin saada lisättyä penkkien määrää sekä tarkistaa niiden sijoittelua.  

 

Vanhusneuvosto päätti tehdä asiasta kannanoton. Puheenjohtaja ja sihteeri 

valmistelevat asiaa ja kannanotto tuodaan neuvostolle käsiteltäväksi syksyn 

aikana. 

 

7. PIRHAN AJANKOHTAISET ASIAT 

• Pirha on tarkastelemassa lähiasemien palveluverkkoa. Nokialla tämä 

tarkoittaa ennen kaikkea hammaspalveluiden supistuksia. 

• Pirha on tehnyt videon aiheesta Liikkuvien palveluiden pilotin väliarviointi ja 

lähiasemaverkon tarkennukset. Video on katsottavissa netissä ja linkki 

siihen lähetetään neuvostolle sähköpostitse. 

• Ikäinstituutti on haastanut hyvinvointialueen ja kuntien vanhusneuvostot 

”vie vanhus ulos” -toimintaan 16-29.9. 
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8. MUUT AJANKOHTAISET ASIAT 

• Pirkanmaan eläkeläispiirien neuvottelukunta kutsuu vanhusneuvostoja 

ja aiheesta kiinnostuneita mukaan Vanhusneuvosto ikäihmisten 

edunvalvojana -seminaariin 4.9. klo 12-14 Kerholassa.  

 

9. SEURAAVA KOKOUS 

Seuraava kokous pidetään 23.9.2024 klo 13-15. 

 

10. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Kokous päättyi klo 14.57. 

 

 


